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§ 1  

Val av justerare 
 
Beslut  
Robert Rapakko (S) och Åsa Ottosson (M) utses att justera protokollet. 
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§ 2  

Fastställande av dagordning 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott fastställer dagordningen.  

Dagens sammanträde  
Dagens ärenden hanteras i följande ordning:  

 
 

Närvaro 
 

 

§ 1 Val av justerare  
 

 

§ 2 Fastställande av dagordning 
 

 

§ 3 Bostadsanpassningsbidrag,  2025/6  

§ 16 Region Kalmar Förlängning överenskommelse 
om finansiering 

2024/371  

§ 4 Policy och riktlinjer för upphandling och inköp 
samt uppförandekod för leverantörer 

2025/3  

§ 5 Nyupplåning 2025 2025/1  

§ 12 Information kring Ljungnässkolans kök samt 
ventilation- och värmesystem 

2024/369  

§ 6 Försäljning av skogskifte om ca 3,2 ha på del 
av Åby 1:99 

2024/363  

§ 7 Revidering av lokala ordningsföreskrifter 2024/362  

§ 8 Markanvisning Del av Oknebäck 4:2 2024/364  

§ 9 Detaljplan för del av Kronobäck 15:1 (ny ÅVC 
Mörkeskog) 

2024/368  

§ 10 Exploateringsområde Råsnäs 2024/374  

§ 11 Förfrågningsunderlag Ramavtal 
Beläggningsarbete U-139-204 

2024/344  

§ 13 Medborgarförslag - Hundrastgård 2024/295  

§ 14 Medborgarförslag - Skruvshult som 
tätbebyggt område 

2024/303  

§ 15 Medborgarförslag - Tomter Kuggås 2024/222  

§ 17 Remiss om förbud mot trålfiske efter 
pelargiska arter 

2023/331  

§ 18 Remiss - Nationell plan för miljöprövning av 
vattenkraften (NAP) 

2023/342  

§ 19 Revisionsrapport - Granskning av 
kontinuitetsplanering för IT-

2024/206  
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säkerhetshändelser 

§ 20 Motion - Bygg en ny modern skola för 
framtiden på Ljungnäs! 

2025/5  

§ 21 Medborgarförslag - Synpunkter på 
översiktplanen m.m. 

2023/369  

§ 22 Meddelanden 
 

 

§ 23 Övriga frågor 
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K§ 3  

Bostadsanpassningsbidrag,  
Diarienummer: 2025/6 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljar bostadsanpassningsbidrag för nybyggnad av 
badrum i befintlig bostad. Anpassningen syftar till att möjliggöra byggnation av ett anpassat 
badrum samt installation av en ramp, vilket tillgodoses i form av ett kontantbidrag. Högsta 
bidragsbelopp fastställs till 720 000 kronor inklusive moms. 

Badrum 600 000 kr inklusive moms Ramp 120 000kr inklusive moms 

Bidrag ges till följande åtgärder: 

• Ett badrum ska byggas i en befintlig utbyggnad i bostaden och anpassas för att vara 
tillgängligt för rullstol, rollator och duschstol. Utformning och inredning ska vara sådan att 

  
 

• Byggnation av 15 meter ramp, två vilplan samt räcke vid trappan vid husets huvudentré. 

• Samtliga åtgärder ska utformas så att de fungera för  

Utbetalning i form av ett kontantbidrag på 120 000kr inklusive moms för ramp sker när 
åtgärderna har utförts och kostnaderna har redovisats till miljö- och byggförvaltningen 
genom uppvisande av fakturor och foto. 

Sammanfattning   

 
 
 

 
Miljö- och byggförvaltningen gör bedömningen att bostadsanpassning i form av en 
ombyggnad av befintlig bostad gör att anpassningar av badrum och ramp på fastigheten 

 nödvändig för att bostaden ska vara ändamålsenlig för sökande. 

 
 

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag.      

Beslutsunderlag  
KS 2025/6 Ansökan 

KS 2025/6 Intyg 

KS 2025/6 Anbud badrum 

KS 2025/6 Anbud Ramp 

KS 2025/6 Fotografier förrådsutrymmet 
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§ 4  

Policy och riktlinjer för upphandling och inköp samt 
uppförandekod för leverantörer 
Diarienummer: 2025/3 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta  

att anta policy för upphandling och inköp att gälla från och med 1 mars 2025 för Mönsterås 
kommun / kommunkoncern,  

att tidigare upphandlingspolicy för Hultsfred, Högsby, Mönsterås, Oskarshamn, Vimmerby 
och Västerviks kommuner, antagen av kommunfullmäktige därmed upphör att gälla. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 

att anta riktlinjer för upphandling och inköp, 

att anta uppförandekod för leverantörer vid upphandling och inköp,  

att styrdokumenten som kommunstyrelsen beslutar om gäller från och med 1 mars 2025 och 
under förutsättning att kommunfullmäktige antar policyn för upphandling och inköp, samt 

att tidigare riktlinjer för upphandling, riktlinjer för direktupphandling samt uppförandekod för 
hållbar utveckling, antagna av kommunstyrelsen, därmed upphör att gälla. 

Sammanfattning   
Upphandlingsenheten har sedan i början av 2024 arbetat med att se över policy och riktlinjer 
för upphandling och inköp och uppförandekod för leverantörer.   

Hultsfred, Högsby, Mönsterås, Oskarshamn, Vimmerby och Västerviks kommuner med 
kommunala bolag och kommunförbund samverkar och ingår i Upphandlings-enheten. 
Västerviks kommun är värdkommun. Vid framtagandet har dialog skett i olika forum inom 
samtliga kommuner för att ta fram och förankra innehållet i styrdokumenten. Samtliga 
kommuner beslutar om styrdokumenten. Den överenskomna tidsplanen är att policy, 
riktlinjer och uppförandekod börjar gälla från och med 1 mars 2025 och ersätter tidigare 
styrdokument för upphandling och inköp.  

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag. 

 

Robert Rapakko (S) lämnar följande protokollsanteckning:  

Socialdemokraterna uppskattar de uppdaterade skrivningarna från upphandlingsenheten. 

Vi har tidigare haft synpunkter på lagstadgad minimilön (lika med noll i Sverige) och på 
möjligheten att i upphandlingar ställa krav på kollektivavtal samt möjligheten att addera 
sociala parametrar i upphandlingar. Detta öppnas nu upp på ett bättre sätt. Vi ser också att 
det fortsatt finns ett viktigt arbete att utföra kring uppföljning och kontroll av ingångna avtal.  
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Beslutsunderlag  
KS 2025/3 Förslag till policy för upphandling och inköp 

KS 2025/3 Förslag till riktlinjer för upphandling och inköp 

KS 2025/3 Förslag till uppförandekod för leverantörer 

KS 2025/3 Tjänsteutlåtande daterat 2025-01-02 
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§ 5  

Nyupplåning 2025 
Diarienummer: 2025/1 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Mönsterås kommuns ekonomichef alternativt 
Mönsterås kommuns kommunchef har rätt, att för Mönsterås kommuns räkning nyupplåna, 
dvs öka kommunens skulder med 62,0 miljoner kronor under år 2025. 

Sammanfattning   
Kommunens investeringar finansieras främst via det utrymme som årets avskrivningar 
tillsammans med årets resultat medger. Om dessa medel understiger genomförda 
investeringar måste övrig finansiering ske genom nyupplåning. Den höga investeringstakten 
innebär ett fortsatt behov av nyupplåning. 

Kommunfullmäktige fattade den 16 december 2024 beslut om att kommunstyrelsen har rätt 
att nyupplåna, dvs öka kommunens skulder med totalt 62,0 miljoner kronor under år 2025. 
Kommunstyrelsen har, genom delegationsordning, delegerat beslut om nyupplåning utifrån 
kommunfullmäktiges beslut till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag.  

Beslutsunderlag  
KS 2025/1 
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§ 6  

Försäljning av skogskifte om ca 3,2 ha på del av Åby 1:99 
Diarienummer: 2024/363 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner avtalet.  

Sammanfattning   
Föreligger köpekontrakt för del av Åby 1:99. 

Mönsterås kommun är säljare. Köpeskillingen är satt till 300 000 kronor. Köpeobjektet ska 
genom fastighetsbildning avstyckas och regleras till köparens fastighet Mönsterås Fliseryds-
Torp 2:5. 

Köpeobjektet är ca 3,2 ha stort. 

Övriga villkor framgår i köpekontraktet. 

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/363 Köpekontrakt 

KS 2024/363 Karta över Åby 1:99 

KS 2024/363 Tjänsteutlåtande daterat 2024-12-10 
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§ 7  

Revidering av lokala ordningsföreskrifter 
Diarienummer: 2024/362 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att skicka ut de båda förslagen på remiss till 
kommunens samtliga nämnden samt till polismyndigheten. 

Sammanfattning   
I kommunfullmäktiges beslut 2022-05-23 § 53 uppdrogs det till tekniska förvaltningen att 
revidera de lokala ordningsföreskrifterna. Bakgrunden var bifallandet av en motion som tillät 
hundbad.  

En arbetsgrupp bestående av tjänstemän från Tekniska förvaltningen, Miljö- och 
byggförvaltningen och Kultur och fritidsförvaltningen har tagit fram förslaget. Även berörda 
kollegor på respektive förvaltning, folkhälsosamordnare samt lokala representanter från 
polisen har varit med och bidragit.  

De gällande ordningsföreskrifterna är från 2009 och hanterar allmänna lokala 
ordningsföreskrifter samt torghandelföreskrifter i samma dokument. 2023 publicerade SKR 
ett uppdaterad underlag för lokala ordningsföreskrifter. Därför innehåller föreliggande förslag 
en revidering av hela gällande dokumentet och inte endast paragrafen avseende 
hundar/hundbad. Förslaget innebär även att föreskrifterna delas upp i två dokument. Ett för 
allmänna lokala ordningsföreskrifter, och ett för torghandelföreskrifter.  

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att skicka ut förslagen på 
remiss till kommunens nämnder samt polismyndigheten. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/362 Tjänsteutlåtande daterat 2024-12-06 

KS 2024/362 Förslag lokala torghandelföreskrifter inkl. bilagor 

KS 2024/362 Förslag lokala ordningsföreskrifter inkl. bilagor 
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§ 8  

Markanvisning Del av Oknebäck 4:2 
Diarienummer: 2024/364 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner avtalet.  

Sammanfattning   
Föreligger upprättat avtal om markanvisning för ett område på Del av Oknebäck 4:2 på ca 3,8 
hektar.  

Exploatör är Famera som är ett fastighetsbolag som hyr ut, förvaltar och bygger verksamhets- 
och butikslokaler.  

Syftet med avtalet är att exploatören ska av kommunen förvärva ett markområde av 
fastigheten Oknebäck 4:2 för utveckling av markområdet. Se kartbilaga i avtalet.  

Giltighetstiden är 18 månader efter avtalets godkännande. 

Övriga villkor framgår i avtalet. 

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag. 

Robert Rapakko (S) lämnar följande protokollsanteckning:  

Socialdemokraterna i Mönsterås kommun är i grunden positiva till att fler företag etablerar 
sig i Mönsterås. Vi ser att gällande handel så finns det vita fläckar i utbudet som skulle vara 
gynnsamt att komplettera. I just detta fall tycker vi att ärendet borde problematiseras och 
diskuteras i ett vidare perspektiv. Vad innebär en utflytt av handel från centrumkärnan för 
Mönsterås tätort? Vad innebär ett handelsområde med potentiell dagligvaruhandel i 
Oknöbäck för våra mindre tätorter i Timmernabben, Ålem och Blomstermåla? Om fler vill 
etablera sig i ett nytt handelsområde, finns det då ett tillräckligt utrymme? 

Kommunens planmonopol ger oss styrkan och möjligheten att se till hela kommunens större 
och längre perspektiv. En sådan diskussion har vi inte ännu varit en del av i den här 
processen. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/364 Tjänsteutlåtande daterat 2024-12-11 

KS 2024/364 Avtal 
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§ 9  

Detaljplan för del av Kronobäck 15:1 (ny ÅVC Mörkeskog) 
Diarienummer: 2024/368 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att uppdra åt Miljö- och byggnadsnämnden att 
påbörja en ny detaljplan för Del av Kronobäck 15:1 (ny ÅVS Mörkeskog)  

Sammanfattning   
Sedan början av 1970-talet har Mörkeskogs avfallsanläggning i Mönsterås varit lokaliserad på 
fastigheten Kronobäck 15:1. Årligen tas omkring 15 000 ton avfall emot, varav 6 500 ton är 
hushållsavfall. På anläggningen finns även en sluttäckt deponi för farligt avfall som anlades år 
2000 och innehåller förorenade massor från en batterifabrik som låg i Fliseryd. 

Nuvarande återvinningscentral, personalbyggnader och vissa lagrings- och behandlingsytor är 
belägna på äldre deponiytor där deponeringen sedan länge upphört. Det pågår ett arbete 
med att sluttäcka den avslutade deponin och därmed behöver dessa verksamheter 
lokaliseras till en ny plats. En omlokalisering av återvinningscentralen bör vara genomförd 
senast år 2030 för att kunna hålla aktuell tidplan för sluttäckningen.  

Det finns även ett behov av att kunna utveckla avfallshanteringen och bygga nya ytor för 
mellanlagring och omlastning för att kunna möta nya krav och behov som exempelvis 
insamling av förpackningsavfall. 

Under 2024 köptes mark in norr om nuvarande återvinningscentral. Lantmäteriförrättning 
pågår för att reglera den inköpta marken till kommunens fastighet Kronobäck 15:1.  

Återvinningscentralen bör ha en yta på minst 3 hektar och på anläggningen ska både hushåll 
och företag i kommunen kunna lämna olika typer av grovavfall, farligt avfall och 
förpackningsavfall. 

För att uppföra en ny återvinningscentral behövs del en ny detaljplan, dels ett miljötillstånd. 
Processen med miljötillstånd har påbörjats. I den lokaliseringsutredning som tagits fram i 
samband med miljötillståndsprocessen bedöms ytan mellan nuvarande återvinningscentral 
och Mönsteråsvägen vara mest lämplig.  

Förvaltningen föreslår därför att en detaljplan tas fram. Likt alla andra planprocesser prövas 
därmed lämpligheten för det föreslagna ändamålet på platsen ur ett PBL-perspektiv. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag.  

Beslutsunderlag  
KS 2024/368 Tjänsteutlåtande daterat 2024-12-13 
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§ 10  

Exploateringsområde Råsnäs 
Diarienummer: 2024/374 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Råsnäs har förberetts som exploateringsområde syfte med att skapa stora bostadstomter i en 
naturnära miljö med både närheten till Timmernabben och Mönsterås. 

Dagens sammanträde  
Tekniska förvaltningen redogör för processen med framtagande av tomter. 
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§ 11  

Förfrågningsunderlag Ramavtal Beläggningsarbete U-139-204 
Diarienummer: 2024/344 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner tilldelningsbeslutet och ger tekniska 
förvaltningen i uppdrag att tilldela Skanska Industrial Solutions AB. 

Sammanfattning   
För upphandlingen gäller lag (2016:1145 lagen om offentlig upphandling).   

Entreprenaden är ett ramavtal som omfattar arbeten med fräsning, asfaltsbeläggningar, 
vägmarkering, anläggningsarbeten samt övriga arbeten i anslutning till dessa. Avtalet avser 
arbeten för både underhåll och nybyggnation. 

Tre godkända anbud är inkomna:  

Skanska Industrial Solutions AB: 6 986 700 kr 

Peab Asfalt AB: 7 437 000 kr 

Asfaltbolaget: 8 179375 kr 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-11-19 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner tilldelningsbeslutet. 
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§ 12  

Information kring Ljungnässkolans kök samt ventilation- och 
värmesystem 
Diarienummer: 2024/369 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning   
Tekniska förvaltningen redogör för status gällande Ljungnässkolans kök samt ventilation- och 
värmesystem.  
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§ 13  

Medborgarförslag - Hundrastgård 
Diarienummer: 2024/295 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att anse 
medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning   
I medborgarförslag inskickat av Siw Nauclér föreslås att Mönsterås kommun anlägger en 
hundrastgård.  

Kommunstyrelsens beslutade 2023-09-12 att besvara ett medborgarförslag som föreslog att 
kommunen uppförde en hundrastgård med yttrandet i kursiv text nedan. Kommunen gör 
samma bedömning idag som för drygt ett år sedan.  

 

Tekniska förvaltningen förvaltar kommunens offentliga platser. Dessa ska vara tillgängliga 
och inkluderande för alla människor i samhället. Behovet av en allmän hundrastgård finns 
främst i städer där det finns en avsaknad av grönytor och nära natur. För Mönsterås 
kommuns del finns goda möjligheter att nyttja den nära och lättillgängliga natur som finns 
runt omkring oss.  

I Mönsterås samhälle finns idag en hundrastgård tillhörande ett privat företag som kan 
nyttjas. För den hundintresserade i kommunen finns dessutom aktiva föreningar och enskilda 
företag som kan erbjuda rastning och underhållning för våra fyrfotade vänner. 

Kontakt har tagits med kommunens brukshundsföreningar inför tjänsteutlåtandet. Båda 
klubbarna anser att det finns så många grönområden och ytor där en ansvarskännande 
hundägare kan rasta hunden att behovet av en rastgård är tveksamt. Dessutom anser de att 
risken för smittspridning mellan hundarna ökar. En hundrastgård ökar också risken för 
hundslagsmål. 

Ett liknande medborgarförslag var uppe för beslut 2005 och avslogs.  

Förvaltningen har tagit fram en grov kostnadskalkyl på att uppföra en hundrastgård och 
själva gården beräknas till ca 100 000–150 000 kr, och den årliga driften till ca 40 000 kr. I det 
ekonomiska läge förvaltningen och kommunen är i, är förvaltningens bedömning att det inte 
är prioriterat att uppföra hundrastgårdar.  

Mönsterås kommun har därför inte för avsikt att i dagsläget anlägga och drifta en 
hundrastgård. 

Ärendets behandling 
KF 2024-10-28, KSAU 2024-11-19 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/295 Medborgarförslag 

KS 2024/295 Beslut KSAU 2024-11-19 
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KS 2024/295 Tjänsteutlåtande daterat 2025-01-02 
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§ 14  

Medborgarförslag - Skruvshult som tätbebyggt område 
Diarienummer: 2024/303 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att  

föreslå Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget besvarat med nedanstående yttrande 

uppdra åt Samhällsbyggnadsavdelningen att ta fram ny TBO-avgränsning för Skruvshult 

Sammanfattning   
I medborgarförslag inskickat av Björn Grybäck föreslås att inrätta TBO (Tättbebyggt område) 
för att hastigheten på Dunkelidsvägen genom Skruvshult ska kunna sänkas till 50 eller 40 
km/h. 

Kommunen får bestämma hastighet inom områden som kommunen beslutat är Tättbebyggt 
område (TBO). Länsstyrelsen beslutar om hastighet utanför TBO.  Det berörda området ligger 
utanför TBO. Björn Grybäck har varit i kontakt med Länsstyrelsen i ärendet och de hade i det 
uttalandet inte för avsikt att sänka hastigheten på ovan nämnda vägsträcka. 
Rekommendationen från Länsstyrelsen var att Björn Grybäck skulle be kommunen se över 
och eventuellt besluta om nytt tättbebyggt område. Därmed skulle kommunen få 
möjligheten att själva kunna bestämma om att sänka hastigheten till 50 eller 40 km/h.  

I sak håller Mönsterås kommun med författaren till medborgarförslaget om att sänkt 
hastighet vore lämpligt. Kommunen delar inte Länsstyrelsens bedömning att lämplig 
hastighet är 70 km/h.  Det är uppenbart att det inte bör vara 70 km/h på sträckan och 
kommunen är undrades till vilka grunder länsstyrelsen tog bort tidigare hastigheten på 50 
km/h. Hastigheten på sträckan höjdes nämligen så sent som år 2020 av Länsstyrelsen.    

Delar av Emsfors (delen som ligger i Oskarshamn) klassas som TBO i föreskrift från år 2005.  

Grundregeln är att en tätort ska ha över 200 invånare och att avståndet mellan husen 
normalt inte är mer än 200 meter. Undantag kan göras i de fall då hussamlingar med ett 
avstånd på över 200 meter ändå bedöms ligga inom en större orts influensområde. 

I trafiksammanhang används däremot begreppet tättbebyggt område, vilket alltså inte är 
detsamma som tätort. Ett område får förklaras vara tättbebyggt område om det har stads- 
eller bykaraktär eller annars har därmed jämförbart vägnät och bebyggelse. 

Idag gör Mönsterås kommun bedömningen är att samhället Emfors i Oskarshamns kommun 
och Skruvshult i Mönsterås kommun bör ses som en helhet ur ett trafikperspektiv därmed att 
båda delar bör ses som tätbebyggt område. Inte endast den delen som ligger i Oskarshamns 
kommun. Folk som bor på båda sidor känner samhörighet med varandra så bedömningen av 
tättbebyggt område borde fortsätta även på andra sidan Emån längs Dunkelidsvägen. Vägen 
är smal, kurvig och till viss del kuperad såsom man anlagt vägar genom bebyggelse av 
bykaraktär. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag.  

Beslutsunderlag  
KS 2024/303 Medborgarförslag 
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KS 2024/303 Tjänsteutlåtande daterat 2024-12-06 
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§ 15  

Medborgarförslag - Tomter Kuggås 
Diarienummer: 2024/222 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget 
besvarat. 

Sammanfattning   
I medborgarförslag inskickat av Roger Andersson föreslås att de tre osålda tomterna längst ut 
på Kuggås blir parkeringsplats med en liten grönyta med bänkar och buskar och soffor.   

2012 antogs en detaljplan för området i fråga. Fem nya tomter skapades 2013, två tomter 
såldes 2016, resterande tre tomter är fortfarande till salu. Syftet med detaljplanen var att 
tillskapa attraktiva bostäder på mark som tidigare är ianspråktagen. Detta kan ses som en 
komplettering av befintlig bostadsbebyggelse och en avslutning på utvecklingen av södra 
delen av Mönsterås hamnområde. Det nya ändamålet passar bättre in i den befintliga 
bostadsmiljö som har höga kulturvärden. 

En omvandling till parkering och park går dock emot nuvarande detaljplan som 
kommunfullmäktige har antagit. För att i stället anlägga parkering och grönyta krävs en ny 
detaljplan. Kommunen har investerat i att skapa fem bostadstomter för att stärka 
kommunens bostadsutbud och utnyttja den centralt, havsnära marken på ett hållbart sätt. 
Att frångå bostadsändamålet nu skulle riskera att motverka dessa ambitioner. 

I närområdet finns redan grönytor, bland annat Nynäs friluftsområde. Parkeringsbehovet 
tillgodoses genom parkering på egna tomter och genom längsparkering längs lokalgatorna 
runt Kuggåsvägen. En separat parkeringsplats på de tre tomterna bedöms därför varken 
nödvändig eller lämplig, då det skulle minska möjligheten till effektivt markutnyttjande.  

Mot denna bakgrund bedöms det inte vara lämpligt att frångå detaljplanens syfte. 
Kommunen vill fortsatt verka för att området ska bebyggas med bostäder i enlighet med 
antagen detaljplan 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/222 Medborgarförslag 

KS 2024/222 Tjänsteutlåtande daterat 2025-01-02 
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§ 16  

Region Kalmar Förlängning överenskommelse om finansiering 
Diarienummer: 2024/371 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsens föreslå kommunfullmäktige att 
förlänga avtalet för 2025 med tillägget att det är sista gången avtalet förlängs i endast ett år. 
Beslutet gäller under förutsättning att samtliga medlemskommuner skriver under avtalet. 

Sammanfattning   
Sedan januari 2019 har Region Kalmar län och länets kommuner en överenskommelse om 
finansiering till följd av övertagandet av det regionala utvecklingsansvaret från det tidigare 
Regionförbundet i Kalmar län. 

Ett arbete pågår med att ta fram en överenskommelse att gälla över längre tid, det är inte 
slutfört varför avtalet förlängs med ett år i taget.  

 

Dagens sammanträde  
Lars Hollner (S) yrkar på att avtalet endast bör vara gällande under förutsättning att samtliga 
medlemskommuner fattar samma beslut. 

Anders Johansson (C) yrkar på att det ska läggas till avtalet att det är sista gången avtalet 
förlängs med ett år.  

Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att förlänga avtalet med 
tilläggsyrkanden. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/371 Avtal 

KS 2024/371 Överenskommelse om finansiering inför 2019 

KS 2024/371 Förlängning av överenskommelse om finansiering Region Kalmarlän 
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§ 17  

Remiss om förbud mot trålfiske efter pelargiska arter 
Diarienummer: 2023/331 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att uppdra till kommunchefen att överlämna 
synpunkter på remissen avseende utskick och svarslängd. I övrigt lämnas den obesvarad med 
motivering att den inte på ett direkt sätt påverkar Mönsterås kommun. 

Sammanfattning   
Havs- och vattenmyndigheten har skickat remiss gällande förbud mot trålfiske efter pelagiska 
arter inom ett område i centrala Östersjön innanför territorialhavets gräns inom del av 
delområde 27 och 29.  

Remissen skickades ut 2024-12-17 och har svarsdatum 2025-01-14. Förslaget föreslås träda i 
kraft den 2025-02-01. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar remissen obesvarad men synpunkter på 
svarslängd lämnas via kommunchefen. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/331 Remiss 
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§ 18  

Remiss - Nationell plan för miljöprövning av vattenkraften 
(NAP) 
Diarienummer: 2023/342 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar kommunchefen att ta fram en nulägesbeskrivning i 
samråd med kommunekologen. 

Sammanfattning   
Inom samverkansprocessen för NAP har länsstyrelserna i Jönköpings och Kalmar län tagit 
fram ett förslag till nulägesbeskrivning för Emåns fyra prövningsgrupper, PG 74_1, PG 74_2, 
PG 74_3 samt PG 74_4. Förslaget är nu ute på dialog och synpunkter på nulägesbeskrivningen 
efterfrågas.  

 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet till kommunchefen. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/342 Dialogrunda 

KS 2023/342 Svarsformulär 

KS 2023/342 Sändlista 
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§ 19  

Revisionsrapport - Granskning av kontinuitetsplanering för IT-
säkerhetshändelser 
Diarienummer: 2024/206 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att lämna svaret till revisorerna 
och kommunfullmäktige för kännedom. 

Sammanfattning   
KPMG har av de förtroendevalda revisorerna I Mönsterås kommun fått i uppdrag att granska 
kommunens beredskap och planering för att säkerställa kontinuitet i verksamheter om 
kritiska it-säkerhetshändelser skulle inträffa.  Uppdraget har avgränsats till socialnämndens 
verksamheter inom ordinärt boende samt hälso- och sjukvård samt kommunstyrelsen 
verksamheter inom ekonomifunktioner samt måltidsverksamheten. 

Kommunstyrelsen rekommenderas att: 

- Säkerställa tydliga riktlinjer och kravnivå för kontinuitetsarbete inom kommunen  

- Fastställa och besluta om förvaltningsövergripande kontinuitetsplan  

- Säkerställa att kritiska beroenden till informationssystem beaktas i den egna verksamhetens 
kontinuitetsplanering  

- Överväga att etablera servicenivåöverenskommelser för samhällsviktig verksamhets 
informationssystem när detta är tillämpligt, detta i syfte att höja beredskapen  

- Tillse att övningar som genomförs i syfte att säkerställa att kontinuitetsplaneringen för it-
avbrott är tillräckliga  

- Tillse att åtgärdsplanering genomförs och baseras på informationsklassning och 
riskbedömning för informationstillgångar som styrelsen ansvarar för  

- Fastställa former för hur kontinuitetsplaneringen ska följas upp för att tillgodose att 
verksamheter fungerar tillfredställande om kritiska it-säkerhetshändelser inträffar 

- Följ upp kontinuitetsplaneringen för kritiska it-säkerhetshändelser i de egna 
verksamheterna enligt en beslutad kommunövergripande systematik 

Kontinuitetsplanering ska göras i alla kommunens verksamheter och ett uppdrag finns från 
kommunchefen till samtliga förvaltningschefer att arbeta fram planer för kontinuitet. Under 
hösten genomfördes en övning där internet stängdes av i två timmar för att se över 
alternativa arbetssätt och vad det finns för brister. 

Arbete pågår med kontinuitetsarbete men arbetet är inte klart. Även om mycket görs och 
finns idag är det inte dokumenterat på ett fullgott sätt. Ett sammanhållet grepp om arbetet 
efterfrågas av förvaltningarna med som en konsekvens av bristande resurser har arbetet inte 
kommit fram tillräckligt långt. Grunderna är beslutade av kommunfullmäktige (Risk- och 
sårbarhetsanalys), dock saknas arbetet med informationssäkerhetsplan som ska arbetas fram 
under 2025. Informationssäkerhetsplanen är en viktig del i framtagandet av en fullgod 
dokumentation för kontinuitetsplaneringen. 

I rapporten från KPMG tas ett antal punkter upp som tas i beaktan vid det fortsatta arbetet. 
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Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/206 Remiss 
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§ 20  

Motion - Bygg en ny modern skola för framtiden på Ljungnäs! 
Diarienummer: 2025/5 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att lämna motionen till kommunchefen för 
beredning.  

Sammanfattning   
Motion har lämnats in från Robert Rapakko, Lejla Radovic och Martin Samuelsson 
Socialdemokraterna i Mönsterås.  

Motionen innehåller följande yrkanden:  

• Att en ny modern F-6 skola med en framtida kapacitet för hela Mönsterås tätort 
snarast uppförs på Ljungnässkolans nuvarande plats. 

• Att projektet genomförs i nära samarbete mellan kommunens inblandade 
förvaltningar,skolpersonal och elever så att genomförandet kan ske så smidigt som 
möjligt med hänsyn till alla inblandade parter, dock utan att ärendet drar ut på tiden 
mer än absolut nödvändigt. 

 

Ärendets behandling 
KF 2024-10-24 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar motionen till kommunchef för 
beredning.  

Beslutsunderlag  
KS 2025/5 Motion 

KS 2025/5 Beslut KF 2024-10-24 
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§ 21  

Medborgarförslag - Synpunkter på översiktplanen m.m. 
Diarienummer: 2023/369 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att överlämna ärendet till kommunchefen för 
beredning. 

Sammanfattning   
Thomas Isaksson lämnar i ett medborgarförslag synpunkter på Mönsterås kommuns 
översiktsplan som nu är ute för granskning. 

Kommunfullmäktiges presidium beslutade att synpunkterna inte är att betrakta som ett 
medborgarförslag och de lämnades vidare till tekniska förvaltningen.  

Tomas Isaksson har överklagat ärendet och Förvaltningsrätten i Växjö har upphävt de 
överklagade besluten (Mål 4612-23, 3883-24) 

Ärendets behandling 
KFP 2023-11-27, KF 2024-12-16 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att ärendet lämnas till kommunchef för beredning.  

Beslutsunderlag  
KS 2023/369 Medborgarförslag 

KS 2023/369 Beslut KFP 2023-11-27 

KS 2023/369 Beslut KF 2024-12-16 
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§ 22  

Meddelanden 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger inkomna meddelanden till handlingarna. 

Beslutsunderlag  
• Protokoll direktionsmöte RTSO 2024-12-13 signed_3 
• Protokollsutdrag   116- Direktionen 2024-12-12 
• Rutin för hantering av remisser inkomna via medlemskommuner – Tjänsteskrivelse 
• Rutin för hantering av remisser inkomna via medlemskommuner_2 
• Samrådsförslag Vattentjänstplan 
• Brev angående verksamhetsplan och budget 2025 
• Verksamhetsplan Budget 2025 

31S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 a
2b

52
bf

9-
6c

06
-4

de
b-

99
f2

-3
0a

96
81

7f
54

5



Kommunstyrelsens Arbetsutskott 
Sammanträdesprotokoll 

2025-01-14 
 

 
 

§ 23  

Övriga frågor 
 
Dagens sammanträde  
Inga övriga frågor tas upp på dagen sammanträde. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Kommunalråd : Anders Johansson

Nämndsekreterare: Marie Faxe

Oppositionsråd : Robert Rapakko

Ledamot : Åsa Ottosson
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